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Zápis z 3. řádného zasedání Vědecké rady 

Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně, 

konaného dne 27. 8. 2021 

 

Přítomni: MUDr. Zdeněk Adamík, Ph.D., doc. Mgr. Šárka Bubíková, Ph.D., prof. PhDr. 

Peter Gavora, CSc., doc. PhDr. Lenka Haburajová Ilavská, PhD., Mgr. Karla 

Hrbáčková, Ph.D., prof. PhDr. Věra Janíková, Ph.D., Mgr. Ilona Kočvarová, 

Ph.D., doc. Ing. Anežka Lengálová, Ph.D., prof. PhDr. Hana Lukášová, CSc., 

doc. PaedDr. Jana Majerčíková, PhD., Mgr. Libor Marek, Ph.D., prof. PaedDr. 

Silvia Pokrivčáková, PhD., prof. PhDr. Milan Pol, CSc., doc. Mgr. Radim Šíp, 

Ph.D., doc. Mgr. Roman Trušník, Ph.D., doc. Dr. PaedDr. Petr Urbánek, prof. 

PaedDr. Adriana Wiegerová, PhD. 

 

Omluveni: doc. PhDr. Mgr. Jaroslav Balvín, CSc., doc. MUDr. Jiří Gatěk, Ph.D., doc. 

PhDr. Helena Kadučáková, PhD., prof. PaedDr. Zdena Kráľová, PhD., doc. 

PhDr. Jitka Lorenzová, Ph.D., prof. PhDr. Andrea Pokorná, Ph.D., prof. PhDr. 

Eliška Walterová, CSc. 

 

Stálí hosté: Ing. Adam Cejpek, PhDr. Hana Navrátilová, Ph.D., PhDr. Mgr. Petr Snopek, 

PhD., MBA 

 

Omluveni: PhDr. Helena Skarupská, Ph.D., Mgr. Renata Šilhánová, Ph.D. 

 

Prezenční listina je uložena na Referátu pro tvůrčí činnost a vnější vztahy Fakulty humanitních 

studií (dále jen „FHS“) Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně (dále jen „UTB“). 

Jednání Vědecké rady FHS (dále jen „VR“) bylo zahájeno ve 12:40 hodin. 

 

Průběh jednání VR 

 

1. Zahájení jednání Vědecké rady FHS 

Děkan FHS, Mgr. Libor Marek, Ph.D., přivítal přítomné na třetím řádném zasedání VR. 

Informoval o změnách ve složení VR, které proběhly v roce 2020. Z funkce členky VR byla se 

souhlasem Akademického senátu FHS odvolána Mgr. Petra Juřeníková, Ph.D., následně byla 

členkou VR jmenována se souhlasem Akademického senátu FHS prof. PhDr. Andrea Pokorná, 

Ph.D., z Lékařské fakulty Masarykovy univerzity. Doc. Mgr. Radim Šíp, Ph.D., který se stal 

zaměstnancem UTB, přešel z externích do interních členů VR. Na funkci členky VR 

rezignovala prof. PhDr. Vladimíra Spilková, CSc., z Univerzity Pardubice. Celkový počet členů 

VR se snížil z 25 na 24. Děkan konstatoval, že z celkového počtu 24 členů je přítomno 16 členů, 

tzn. VR je v souladu s čl. 5 odst. 5 Jednacího řádu Vědecké rady Fakulty humanitních studií 

usnášeníschopná. 

 

2. Odsouhlasení programu jednání 

 Děkan předložil členům VR k odsouhlasení návrh programu jednání: 
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 Výsledky korespondenčního hlasování. 

 Změny Jednacího řádu Vědecké rady FHS. 

 Zpráva o činnosti fakulty za rok 2020 (plnění Plánu realizace Strategického záměru 

vzdělávací a tvůrčí činnosti Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně 

pro rok 2020). 

 Projednání Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti Fakulty humanitních studií 

Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně na období 21+. 

 Projednání Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti Fakulty 

humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně pro rok 2021. 

 Různé. 

 Ukončení jednání. 

K návrhu programu nebyly vzneseny žádné připomínky, nebyl ani podán návrh na jeho 

rozšíření. Děkan proto požádal přítomné o jeho schválení. 

 

Usnesení č. 1: 

VR schválila program jednání. 

 

Pro: 16 

Proti: 0  

Zdržel se: 0 

 

3. Výsledky korespondenčního hlasování 

Předsedající podal informace o výsledcích hlasování per rollam, která proběhla korespondenční 

formou v období mezi druhým a třetím řádným zasedáním VR. 

 

Hlasování per rollam 14. – 18. 2. 2020, všechna usnesení byla schválena: 

 

Vědecká rada FHS UTB ve Zlíně schválila prof. PhDr. Ivana Lukšíka, CSc., jako školitele 

v rámci doktorského studijního programu Pedagogika na Fakultě humanitních studií UTB 

ve Zlíně. 

 

Doporučuji: 17 

Doporučuji s připomínkou: 0 

Nedoporučuji: 0 

Nezúčastnili se hlasování: 8 

Celkem: 25 

 

Vědecká rada FHS UTB ve Zlíně schválila doc. Mgr. Jakuba Hladíka, Ph.D., jako školitele 

v rámci doktorského studijního programu Pedagogika na Fakultě humanitních studií UTB 

ve Zlíně. 

 

Doporučuji: 17 

Doporučuji s připomínkou: 0 

Nedoporučuji: 0 

Nezúčastnili se hlasování: 8 

Celkem: 25 
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Vědecká rada FHS UTB ve Zlíně schválila návrh na změnu garanta studijního programu 

Zdravotně sociální péče, studijního oboru Zdravotně sociální pracovník. Jako nová garantka je 

navržena Mgr. Ivana Olecká, Ph.D. 

 

Doporučuji: 16 

Doporučuji s připomínkou: 0 

Nedoporučuji: 0 

Nezúčastnili se hlasování: 9 

Celkem: 25 

 

Hlasování per rollam 9. – 16. 11. 2020, usnesení bylo schváleno: 

 

Vědecká rada FHS UTB ve Zlíně schválila návrh žádosti o akreditaci bakalářského studijního 

programu Zdravotně sociální péče (prezenční a kombinovaná forma) ve verzi předložené dne 

9. listopadu 2020. 

 

Doporučuji: 14 

Doporučuji s připomínkou: 0 

Nedoporučuji : 4 

Hlasovalo: 18 

Zdrželo se hlasování: 7 

Celkem: 25 

 

Hlasování per rollam 7. – 11. 5. 2021, všechna usnesení byla schválena: 

 

Vědecká rada FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní závěrečné zkoušky 

na FHS v akademickém roce 2020/2021 v následujících bakalářských studijních 

programech/oborech: 

Studijní program Filologie 

Studijní obor Anglický jazyk pro manažerskou praxi (PF) 

Studijní obor Německý jazyk pro manažerskou praxi (PF) 

Studijní program Specializace v pedagogice 

Studijní obor Sociální pedagogika (PF, KF) 

Studijní obor Andragogika v profilaci na řízení lidských zdrojů v neziskové sféře (KF) 

Studijní obor Učitelství pro mateřské školy (PF, KF) 

Studijní program Ošetřovatelství 

Studijní obor Všeobecná sestra (PF, KF) 

Studijní program Porodní asistence 

Studijní obor Porodní asistentka (PF) 

Studijní program Zdravotně sociální péče 

Studijní obor Zdravotně sociální pracovník (PF, KF) 

 

Doporučuji: 16 

Doporučuji s připomínkou: 1 

Nedoporučuji: 0 

Hlasovalo: 17 

Zdrželo se hlasování: 7 

Celkem: 24 
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Vědecká rada FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní závěrečné zkoušky 

na FHS v akademickém roce 2020/2021 v těchto magisterských a navazujících magisterských 

studijních programech/oborech: 

Studijní program Učitelství pro základní školy 

Studijní obor Učitelství pro 1. stupeň základní školy (PF) 

Studijní program Specializace v pedagogice 

Studijní obor Sociální pedagogika (KF) 

Studijní obor Pedagogika předškolního věku (PF, KF) 

Studijní program Pedagogika 

Studijní obor Sociální pedagogika (PF) 

Studijní program Sociální pedagogika (PF, KF) 

 

Doporučuji: 17 

Doporučuji s připomínkou: 1 

Nedoporučuji: 0 

Hlasovalo: 18 

Zdrželo se hlasování: 6 

Celkem: 24 

 

Vědecká rada FHS schválila návrhy předsedů a členů komisí pro státní rigorózní zkoušky 

na FHS pro akademický rok 2020/2021 a 2021/2022 v těchto studijních programech/oborech: 

Studijní program Učitelství pro 1. stupeň základní školy (pro AR 2020/2021 a AR 

2021/2022) 

Studijní program Předškolní pedagogika (pro AR 2020/2021 a AR 2021/2022) 

Studijní obor Sociální pedagogika (pro AR 2021/2022) 

 

Doporučuji: 18 

Doporučuji s připomínkou: 0 

Nedoporučuji: 0 

Hlasovalo: 18 

Zdrželo se hlasování: 6 

Celkem: 24 

 

Hlasování per rollam 14. – 18. 5. 2021, všechna usnesení byla schválena: 

 

Vědecká rada FHS schválila PhDr. Pavlu Kudlovou, PhD., jako garantku studijního programu 

Ošetřovatelství, studijního oboru Všeobecná sestra na Fakultě humanitních studií UTB 

ve Zlíně. 

 

Doporučuji: 16 

Doporučuji s připomínkou: 1 

Nedoporučuji: 0 

Hlasovalo: 17 

Zdrželo se hlasování: 7 

Celkem: 24 

 

Vědecká rada FHS schválila doc. RNDr. Jaroslavu Pavelkovou, CSc., jako garantku studijního 

programu Zdravotně sociální péče, studijního oboru Zdravotně sociální pracovník na Fakultě 

humanitních studií UTB ve Zlíně. 
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Doporučuji: 17 

Doporučuji s připomínkou: 0 

Nedoporučuji: 0 

Hlasovalo: 17 

Zdrželo se hlasování: 7 

Celkem: 24 

 

Vědecká rada FHS schválila zrušení navazujícího magisterského studijního programu Sociální 

práce, studijního oboru Sociální práce na Fakultě humanitních studií UTB ve Zlíně. 

 

Doporučuji: 18 

Doporučuji s připomínkou: 0 

Nedoporučuji: 0 

Hlasovalo: 18 

Zdrželo se hlasování: 6 

Celkem: 24 

 

4. Změny Jednacího řádu Vědecké rady FHS 

Děkan FHS informoval o změnách v novém Jednacím řádu Vědecké rady Fakulty humanitních 

studií, který byl schválen Akademickým senátem UTB ve Zlíně 18. 5. 2021. 

 

Následovala diskuse: 

 

 Doc. Lengálová – proč musí informovat členové VR děkana o přítomnosti na jednání 

online týden před zasedáním? Nelze řešit operativně?  

 Dr. Marek – je to běžná praxe s ohledem na včasnou přípravu hybridního jednání. 

 Dále se doc. Lengálová za připojení více členů VR dotázala, zda v případě přítomnosti 

alespoň jednoho člena online musí probíhat tajné hlasování pro všechny fyzicky 

přítomné členy elektronickou formou. 

 Prof. Janíková – na Masarykově univerzitě hlasují všichni elektronicky, a to v případě 

online přítomnosti kteréhokoliv člena. 

 Dr. Kočvarová – citovala příslušnou pasáž (článek 5, odstavec 6, poslední věta), 

elektronické hlasování všech je nutné s ohledem na zachování charakteru tajného 

hlasování. 

 

Prof. Pokrivčáková se připojila k jednání ve 13:08 hodin (z celkového počtu 24 členů je 

přítomno 17 členů). 

 

5. Zpráva o činnosti fakulty za rok 2020 (plnění Plánu realizace Strategického 

záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše 

Bati ve Zlíně pro rok 2020)  

Děkan seznámil přítomné s plněním Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti FHS UTB ve Zlíně pro rok 2020. 

 

6. Projednání Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti Fakulty 

humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně na období 21+  
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Děkan prezentoval členům VR návrh Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FHS 

UTB ve Zlíně na období 21+. 

 

Následovala diskuse: 

 

 Prof. Wiegerová – cíl naplnění učitelské institucionální akreditace je nereálný – jaká je 

strategie pomoci při naplňování těchto vizí? 

 Dr. Marek – podpora ze strany fakulty musí být trvalá a na všech úrovních. 

 Prof. Wiegerová – bude to více podporováno? Finančně i personálně? 

 Dr. Marek – ano, je to v plánu. 

 Doc. Lengálová – v projednávaném dokumentu spatřuje indikátory UTB, které by měly 

být konkrétněji pojaty z pozice FHS. FHS má záměr získat několik dalších akreditací – 

jak je to personálně zajištěno? V minulém období několik akreditací pohořelo na 

personálních problémech. V dokumentu postrádá problematiku genderové rovnosti a 

etického kodexu fakulty. Zároveň doporučuje realizaci pravidelných výběrových řízení 

na pozice vedoucích pracovníků ústavů a center FHS. 

 Dr. Marek – souhlasí s připomínkami, bude jim věnováno více pozornosti. Personální 

zabezpečení připravovaného studijního programu musí být na začátku interního 

projednávání návrhu akreditace vyjasněné. 

 Doc. Urbánek – řada věcí se zdá být problematických, navrhuje strategický záměr 

„zjemnit“. V dokumentu je vidět rukopis rektorátu. Nejsou plány a cíle poněkud 

nadsazené? 

 Prof. Pol – jakým způsobem probíhal proces tvorby tohoto dokumentu? Byl řízen 

převážně rektorátem, nebo vznikl převážně na bázi interní fakultní diskuse? 

 Dr. Marek – souhlasí s kritikou, interní diskuse bude dále probíhat, a to i s ohledem na 

projednání dokumentu akademickým senátem, FHS je však v náročné pozici, 

strategický záměr univerzity předpokládá součinnost a spolupráci všech součástí UTB 

při plnění kvantitativních cílových ukazatelů pro naplnění mise a vize univerzity. 

 Prof. Wiegerová – rovněž navrhuje dokument „zjemnit“. 

 Prof. Lukášová – dosáhnout akreditaci pro habilitační řízení v oboru Pedagogika je za 

současné situace velmi ambiciózní cíl – již dříve bylo uvedeno, jak je to obtížné. 

Proč je inovace navazujícího magisterského SP Sociální pedagogika zvlášť ve školské 

oblasti a zvlášť v sociální oblasti? 

Proč je Sociální pedagogika jako samostatný doktorský studijní program? 

Máme první absolventy pětiletého magisterského studijního oboru Učitelství pro 1. 

stupeň základní školy, garantství oboru je stále náročnější, je třeba ubrat garantům jiné 

pracovní povinnosti. Nebyla oficiálně vedením fakulty informována o konání promoce 

absolventů tohoto studijního oboru. 

 Prof. Gavora – je možné uvažovat o zapojení garanta oboru do ceremoniálu promoce? 

 Prof. Wiegerová – výkon funkce garanta by měl mít i tuto oficiální podobu, vedení 

fakulty by mělo garanty oficiálně zvát na promoce absolventů. 

Dr. Marek – snaha o habilitační řízení by měla probíhat v celofakultní spolupráci. 

Určitě je možné realizovat promoční ceremoniály s oficiální účastí garantů. 

 Prof. Wiegerová – Priorita č. 1 (Vzdělávání) je příliš ambiciózní, bylo by rozumné 

poněkud zvolnit. Jsou věci, které jsou nesplnitelné, kdo za ně bude zodpovídat? 

 Doc. Bubíková – na Univerzitě Pardubice se osvědčilo formulace zobecnit, není 

strategické, abychom byli tak specifičtí – specifika lze zpracovat do plánů realizace. Je 

lepší dokumenty projednat „zespodu“ – záměr se bude lépe prosazovat. 
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 Dr. Kočvarová – požadavkem rektorátu UTB je formulovat cíle pokud možno 

konkrétně, což je pochopitelné. 

 Doc. Haburajová Ilavská – za Sociální pedagogiku se také přiklání ke zjemnění 

dokumentu, hodně cílů není reálných, navrhuje zobecnění formulací. 

 Doc. Šíp – navrhuje, aby prostřednictvím zápisu z tohoto jednání byly tlumočeny 

rektorátu potřeby akademiků. Dále komentuje komplementaritu doktorského studijního 

programu Pedagogika a potenciálního dalšího doktorského programu Sociální 

pedagogika, podle jeho názoru mohou koexistovat, doplňovat se, je to běžná praxe. 

 Doc. Lengálová – uvádí připomínku, aby se předkládaly členům VR dokumenty, které 

byly předem interně projednány. 

 Prof. Pol – komentuje věcnou a procesuální stránku tvorby strategie a plánu, přičemž 

doporučuje tyto dokumenty nejdříve projednávat uvnitř fakulty. 

 Prof. Wiegerová – navrhuje přizvat k jednání VR FHS vedení UTB. 

 Prof. Lukášová – ve strategických dokumentech FHS musí být kladen důraz na 

humanitní cíle. 

 

Usnesení č. 2: 

VR projednala návrh Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FHS UTB ve Zlíně 

na období 21+ a doporučila dokument po interní diskusi přepracovat se zohledněním specifik 

humanitních oborů a respektovat zaměření fakulty. 

 

Pro: 17 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

 

7. Projednání Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti 

Fakulty humanitních studií Univerzity Tomáše Bati ve Zlíně pro rok 2021. 

V návaznosti na Usnesení č. 2 doporučuje VR modifikovat předložený Plán realizace 

Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti FHS UTB ve Zlíně pro rok 2021. 

 

Jednání opustili prof. Pol a prof. Janíková v 15:17 hodin. 

 

8. Různé.  

MUDr. Adamík se dotázal prof. Wiegerové na komplikace spojené se získáním institucionální 

akreditace v pedagogice.  

Prof. Wiegerová konstatovala, že FHS není oficiálně vedena jako pedagogická fakulta, což ji 

staví do nevýhodného postavení v kontextu pedagogických fakult. 

9. Ukončení jednání 

Jednání VR bylo ukončeno v 15:22 hodin. 

 

Předběžný termín příštího řádného zasedání VR je stanoven na únor 2022. 

 

Zapsala: Ing. Jana Vráželová 

Verifikoval: Mgr. Libor Marek, Ph.D. 

Ve Zlíně dne 27. 8. 2021 


